
 

Åby-Åbyhøj Fællesråd Generalforsamling d.17 Januar 2023 

Antal deltagere til GF 2023: 29 Personer 

Punkt 1 – Bordet rundt med præsentation af alle deltagere: 

Poul bød velkommen til alle fremmødte. Herefter gik mikrofonen på rundtur så alle havde mulighed for 
præsentere sig.  

Punkt 2 – Valg af dirigent: 

Bestyrelsen havde indstille Torben Fladeland som dirigent. Dette blev godkendt. 

Punkt 3 – Valg af referent og stemmetæller: 

 Jesper Richardt (sekretær) valgt som referent 

John (kasserer) valgt som stemmetæller 

Punkt 4 – Konstatering af fremmødte og stemmeberettigede 

Godkendt 

Punkt 5 – Beretning om Fællesrådets virke i den forløbne periode 

Det er blevet til 10 bestyrelsesmøder på de 9 måneder, samt 3 gode møder med forvaltningen. 

Hertil kommer mange møder i Byudviklingsudvalget, Torveudvalget samt Sankt Hans udvalget. 

Sankt Hans kunne vi endelig gennemføre i år – efter to aflyste år. 

Vi havde en fantastisk Torvedag lørdag d. 20. august 2022. 

Igen i år har vi haft et meget aktivet Byudviklingsudvalg. Udvalget har været nedsat i 8 år og er nu kommet i 
mål med hovedplanene.  

Helt generelt må man bare sige, at ÅÅF arbejde virkelig er ”det lange seje træk”. 

 

Helhedsplan er vedtaget af byrådet  
Vi har kæmpet i mange år, i denne omgang i 8 år, 3. gang var lykkens gang. 
Byudviklingsudvalgsmedlemmerne har været meget ihærdige, kreative og proaktive over for forvaltningen. 
Den konstruktive tilgang til forvaltningen og politikerne her helt sikkert været medvirkende til det gode 
resultat.  
For at sige noget om, hvor tungt det har været, har der været fremvisninger med tre rådmænd for Teknik 
og Miljø, som alle har været meget lydhøre. 
Byudviklingsudvalget havde foretræde for udvalget for Teknik og Miljø umiddelbart inden den endelige 
vedtagelse. Her lagde vi bl.a. vægt på højden på bygningerne på den sydlige side af Silkeborgvej samt 
beplantning af træer i centerområdet. 
Byudviklingsudvalget skal i det kommende år følge op på helhedsplanen, særligt at få plantet nogle flere 
træer i centerområdet. 
 
 
 
 



 

Udviklingen i centerområdet i Åbyhøj  
Byudviklingsudvalget arbejder med aktivitet omkring centerområdet. Der er planer om at forsøge at gøre 
Åbyhøj Torv mere aktiv nogle lørdage. Det bliver rigtig spændende hvilke typer aktiviteter borgerne tager 
godt imod. 
Ud over flere træer, mangler vi forsat nogle huller til flagalleen samt reparation af området omkring nogle 
af de røde fodgængerovergange, hvor nogle af de fine granit- pullerter blevet erstattet af sorte plastik-
pullerter. 

Klimavisionen og vandseparering i Åbyhøj 

Det er en proces over mange år, men det ses tydeligt de steder, hvor Århus Vand er i gang. Fællesrådet 
synes, at ”regnvandsbedene” og træerne er blevet rigtig flotte og giver mere hygge og atmosfære mange af 
de steder, hvor de er færdige. De fleste er også glade for de mange nye vejbump.  

Spændende hvordan regnvandsbedene ser ud om et par år. 

Trafiksikkerhed på Silkeborgvej 

Det har været det lange seje træk, men nu er det er ved at lykkes, idet projektet forhåbentligt står færdigt 
primo 2023. Vi får en række af 9 heller med to træer i hver, midt på vejen, som gerne skulle øge 
sikkerheden.  
De 18 træer mangler, men er på vej. 
Gittermasterne fjernes fra den sydlige side og der er kommet nye master på nordsiden. Det er efter min 
opfattelse blevet rigtig godt.  
Vi har som ønsket af rigtig mange nu fået 50 km’s begrænsning. 

Cykelstien på den sydlige side bliver efter fjernelsen af gittermasterne mulig at udvide mange steder på 
strækningen fra Ringvejen til Haslevej. 
 
Forbindelse nord/syd samt sikkerheden på Thorsvej 

Vi har rykket forvaltningen mange gange gennem årene og følger det løbende. 
Vi er ved at bearbejde den fjerde rådmand. 

Tunnel under Silkeborgvej ved parken 

En tunnel vil være den rigtige måde at binde Åby og Åbyhøj sammen på og så vil det øge trafiksikkerheden 
betragteligt.  

Nogle få mener det er utopi, men i Fællesrådet er vi enige om, at vi skal give det et forsøg de kommende år. 

Fællesrådet arbejder videre på den fremlagte vision fra borgermødet i marts 2022.  

Hal ved Gammelgårdsskolen 

Det er helt fantastisk så langt arbejdsgruppen er nået.  

Der er formentligt det perfekte tidspunkt for at få en hal, nu hvor skoledistriktet er blevet udvidet med 
Bispehaven og der skal være plads til endnu flere børn på Gammelgårdsskolen. Godt at forvaltningen har 
valgt at investere i de skoler, hvor der er en øget andel af tosprogede. 

Fællesrådet følger projektet fra sidelinjen og håber meget arbejdsgruppen snart kommer helt i mål. 

 

 



 

Buslinje 22  

Vi har gjort indsigelser og afgivet høringssvar, men det har været meget op ad bakke. Der har været flere 
artikler, hvor Fællesrådet har været citeret, men det var vist en tabt kamp. Buslinjen desværre ramt af 
sparekniven. 
 

Northside-arealet 

Bestyrelsen har igangsat en proces for at skabe en vision for et rekreativt område på det tidligere 
Northside-areal. 

 

Hjemmesiden mm. 

Det er en udfordring at holde den opdateret, især kalenderen, sådan at dobbelt-bookinger i Åby-Åbyhøj’s 
foreninger undgås. Husk venligst at sende møder ind til kalenderen, tak. 

Vigtige informationer vil vi også lægge op på Facebook gruppen Alle os fra Åbyhøj, som har 5.500 følgere - 
hermed opfordring til at følge Alle os fra Åbyhøj. 
Vi har som bekendt fået vores egen Facebook-side, som Jesper styrer. 

En rigtig stor tak til 

- Byudviklingsudvalget, hvor Poul-Henning, Torben Fladeland og Steen Gissel trækker et stort læs 

- Niels Jørgen Højsgaard, som administrator af Flagalleen og tovholder på afviklingen af Sankt Hans. 

- bestyrelsen, som trækker det store læs i Fællesrådet. 

 

Punkt 6 – Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

Poul gennemgik året´s regnskab på vege af Fællesrådet.  

Punkt 7 – Diskussion af kommende arbejdsopgaver jf. vedtægterne: 

Dette flyttes til punkt 11 

Punkt 8 – Behandling af indkommende forslag: 

Der var ikke kommet nogen forslag at behandle under dette punkt. 

Punkt 9 – Valg til bestyrelsen samt valg af revisor og revisor suppleant: 

• Kasper (Næstformand) – Genvalgt (2 År) 
• John (kasserer) – Genvalgt (2 År) 
• Johnny – Genvalgt (2 År) 
• Bo – Valgt (2 År) 

Ingen blev valgt til suppleant posterne. Bestyrelsen har mandat til at arbejde på at finde nogen til disse 
poster. 

• Finn Nielsen – Genvalgt (2 År) som revisor suppleant 



 

 

Punkt 10 – Godkendelse af budget samt fastlæggelse af indmeldelsesgebyr og kontingent: 

100 kr i kontingent – Godkendt 

Ingen indmeldelsesgebyr – Godkendt 

Poul gennemgik budget for 2023 – Dette blev godkendt 

 

 

Oplæg Vedr Åbyhøj Idrætscenter v. Karen Kjær Larsen: 

Karen Kjær Larsen fra styregruppen omkring Åbyhøj Idrætscenter var og give en status på hvor langt 
projektet var pt og lidt omkring økonomien i projektet. Der blev også fremvist nogle billeder af hvordan 
man tænker at projektet kommer til at se ud – både indefra og udefra. 

Der bliver i April lavet en dør til dør indsamling i hele Åbyhøj for at samle yderligere ind til projektet. 

Punkt 10.A – Oplæg fra byudviklingsudvalget: 

Klima tilpasning i Åbyhøj: vigtig med regnvandsbassinerne i Åbyhøj (Åbyhøj en grønnere by). Vej bede med 
stauder – grønt look til Åbyhøj. Disse bede er også med til at skabe bedre trafik sikkerhed. Disse er også på 
Silkeborgvej. Der mangler stadigvæk de sidste træer på Silkeborgvej. Ved regnvandssøerne ved Klokkervej 
er der nu mulighed for at lave udendørs fitness. 

Helhedsplanen for Åbyhøj: Opstart med at arbejde på helhedsplanen for Åbyhøj – hel tilbage til 2016. Der 
har været et godt samarbejde med Aarhus Kommune omkring helhedsplanen. Vi er godt tilfredse med 
resultatet. 

Åbyhøj Torv: Mere liv omkring torvet – Silkeborgvej. 

Mulighed for at bruge torvet på nogle bestemte dage i løbet af året til rigtig tov (blomster, fisk, ost osv.) Det 
kunne f.eks være den første lørdag i mdrén. 

Punkt 11 – Diskussion af kommende arbejdsopgaver og prioritering i Åby-Åbyhøj: 

• Rensningsanlægget (Det gamle Northside areal) – Vi skal være med på beatet  

Punkt 12 – Evt. 

• Valg til NRGI´s repræsentantskab – Vigtig at vi har nogle fra Åbyhøj til at sidde her. 
(https://andelshaver.nrgi.dk/repraesentantskabet/til-dig-der-skal-stemme/) 

• Torvedagsudvalget: Nye kræfter søges til udvalget (gerne yngre kræfter). Torvedag – 3.Lørdag i 
August 

• Brug gerne Folkehuset i Åbyhøj. Det er åbent for alle. 

 

 



 

  

 

 


